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 OR.0002.4.2021 

Protokół z obrad 

XXXI.2021 Sesji Rady Gminy Kowala 

z dnia 30 kwietnia 2021r. 

 

XXXI.2021 Sesja VIII kadencji odbyła się w świetlicy Szansa przy budynku Urzędu Gminy w Kowali ze 

względu na konieczność zapewnienia odpowiednich odległości między zgromadzonymi w związku  

z epidemią koronawirusa. Sesję rozpoczęto o godz. 09:00. 

Przewodniczący Rady Gminy Kowala Dariusz Chruślak otworzył XXXI Sesję. Przywitał przybyłych 

Radnych, Pana Dariusza Bulskiego - Wójta Gminy Kowala, Panią Sekretarz Alinę Szczęśniak, Panią 

Skarbnik - Agnieszkę Delikat, Kierowników Referatów Urzędu Gminy Kowala i jednostek organizacyjnych 

gminy. Przewodniczący powitała również Panie i Panów Sołtysów, przybyłych gości oraz mieszkańców 

oglądających sesję online.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak stwierdził, iż w obradach uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum 

zdolne do podejmowania proponowanych uchwał (Radny Jan Malmon – zgłosił spóźnienie). 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie XXXI.2021 sesji Rady Gminy Kowala i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy Kowala z dnia 12 marca 2021 roku  

i z XXX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Kowala z dnia 8 kwietnia 2021 roku.  

4. Informacja Wójta z pracy i realizacji uchwał od poprzedniej sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o pismach i wnioskach skierowanych do Rady Gminy, trybie 

ich załatwiania oraz sprawozdanie z działalności między sesjami. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2020 rok (wersja papierowa dostępna w biurze Rady 

Gminy). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołanie Komisji Statutowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołanie Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kowala oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 

nr 1080/54 położona w obrębie Kosów Większy, gm. Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kowala oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 

nr 507/4 położona w obrębie Trablice, gm. Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIII.162.2020 Rady Gminy Kowala z dnia 8 

września 2020 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Błonie. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Huta Mazowszańska. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Kosów Większy. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Trablice. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Zabierzów. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Huta Mazowszańska, Mazowszany, 

Kotarwice. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu garażu z 

dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu garażu z 

dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kowala na 2021 rok. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2024.  

24. Sprawy różne. 

25.  Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie porządek obrad. Rada Gminy głosowała: 14 - 

głosów za, 0 – głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 1 radnym nieobecnym. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy Kowala z dnia 12 marca 2021 roku  

i z XXX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Kowala z dnia 8 kwietnia 2021 roku. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady 

Gminy Kowala z dnia 12 marca 2021. Rada Gminy głosowała: 14 głosów za, 0 – głosów przeciw, 0 – 

głosy wstrzymujące, przy 1 Radnym nieobecnym. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu XXX nadzwyczajnej 

sesji Rady Gminy Kowala z dnia 8 kwietnia 2021 roku. Rada Gminy głosowała: 13 głosów za, 0 – 

głosów przeciw, 1 – głos wstrzymujący, przy 1 Radnym nieobecnym. 

 

Ad. 4. Informacja Wójta z pracy i realizacji uchwał od poprzedniej sesji 

Wójt Dariusz Bulski poinformował: 

18 marca w świetlicy „Szansa” odbyło się Walne Zebranie Spółek Wodnych. 

12 kwietnia odbyła się Komisja Skarg i Wniosków Rady Gminy Kowala. 

19 kwietnia odbyła się Komisja Rewizyjna  Rady Gminy Kowala. 

Z dniem 4 maja na terenie naszej gminy rozpocznie działanie Lokalna Grupa Działania Wspólny Trakt. 

Biuro jest zlokalizowane przy PSP w Kowali.  

26 kwietnia odbyła się Komisja Budżetowa oraz Komisja Oświaty Rady Gminy Kowala.  

28 kwietnia odbyła się Komisja Rolnictwa Rady Gminy Kowala.  
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Gmina Kowala otrzymała aktualne zgłoszenie robót budowlanych – związanych z budową sieci 

kanalizacyjnej w miejscowości Trablice. Zgłoszenie jest potwierdzone przez Starostwo Powiatowe, 

gmina teraz czeka na ogłoszenie konkursu na złożenie wniosków o dotacje. 

Powiatowy Zespół Doradztwa Rolniczego zapewnia odpłatnie wypełnianie wniosków o dopłaty 

bezpośrednie w budynku „Szansa” przy Urzędzie Gminy Kowala. W każdy poniedziałek od godziny 8:00 

do 15:00.  

11 kwietnia w Kowali odbyły się obchody z okazji „Dnia Pamięci Ofiar Zbrodni Katyńskiej- Stefana 

Czarneckiego oraz Jakuba Dygasa” . We Mszy Św. wzięli udział zaproszeni goście, a po mszy zostały 

złożone wieńce i znicze przy cenotafie Stefana Czarneckiego. Podczas uroczystości zaprezentowana 

została publikacja „Gdy zajdzie potrzeba, gdy zechce tak los… Katyńczycy z Kowali”. Autorami publikacji 

są Pan Arkadiusz Kutkowskie oraz Pan prof. Dr hab. Marek Wierzbicki. 

W urzędzie Gminy w Kowali jest zatrudniona osoba, która pomaga przy wypełnianiu wniosków  

z programu „czyste powietrze, mój prąd” 

Budowa sali gimnastycznej przy PSP w Młodocinie Mniejszym została zakończona – formalnie już 

została oddana do użytku, oficjalne otwarcie może się uda zorganizować z początkiem nowego roku 

szkolnego 2021/2022. Pan Wójt serdecznie podziękował Marszałkowi Adamowi Struzikowi oraz 

Wicemarszałkowi Rafałowi Rajkowskiemu za pozytywne zaopiniowanie wniosku o dotacje. Gmina 

Kowala otrzymała dofinansowanie na to zadanie w wysokości 1 381 667, 38.  

Rozpoczęły się prace budowlane związane z przebudową drogi Powiatowej 3570W Zakrzew- Wolanów- 

Augustów. Remontowany jest odcinek na terenie naszej gminy o długości 2 200 metrów. Prace 

remontowe maja się zakończyć we wrześniu tego roku. Gmina na tą inwestycje przeznaczyła 400 tyś zł 

oraz została przygotowana dokumentacja projektowa wraz z uzyskaniem niezbędnych uzgodnień i 

pozwoleń.  

Sejmik Województwa Mazowieckiego w dniu 16 marca podjął uchwałę nr XXVII/21 i tym samym 

zatwierdził dofinansowanie na budowę remizy OSP w miejscowości Kowala. Gmina Kowala otrzymała 

60 % dofinasowania -   1 078 497,02. Pan Wójt serdecznie podziękował  Panu Adamowi Struzikowi 

Marszałkowi Województwa Mazowieckiego oraz Panu Rafałowi Rajkowskiemu Wicemarszałkowi 

Województwa Mazowieckiego. 

Gmina Kowala również się starała o dofinasowanie na rozbudowę szatni przy PSP w Kowali, niestety 

wniosek został odrzucony. Kolejny nabór był w grudniu- niestety wniosek również został odrzucony.  

Radna Jolanta Suligowska poinformowała, że chciała również serdecznie w imieniu własnym oraz całej 

społeczności szkolnej serdecznie podziękować Panu Wójtowi Dariuszowi Bulskiemu, całej Radzie 

Gminy jak również Panu Marszałkowi Adamowi Struzikowi i Wicemarszałkowi Rafałowi Rajkowskiemu. 

Radny Dariusz Parszewski przypomniał, że na poprzednich sesjach były prowadzone rozmowy 

dotyczące kanalizacji, a konkretnie o wynikłych problemach z uzyskaniem pozwolenia na budowę. 

Radny zapytał czy już ta sprawa jest zamknięta? 
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Wójt Dariusz Bulski poinformował, że w tej chwili tak. Pan Kierownik Piotr Markiewicz we współpracy 

z Radnym Jakubiakiem doprowadzili całą sprawę do końca z wyprowadzeniem własności działek. Teraz 

kolejnym etapem będzie zgłoszenie wniosku o dofinansowanie.  

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o pismach i wnioskach skierowanych do Rady Gminy, 
trybie ich załatwiania oraz sprawozdanie z działalności między sesjami.  
 
Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował, że uczestniczył w uroczystości upamiętniających: 

„Pamięć Ofiar Zbrodni Katyńskiej- Stefana Czarneckiego oraz Jakuba Dygasa” 

Ponadto Przewodniczący uczestniczył w Komisjach Rady Gminy(Komisja Budżetu oraz Komisja 

Oświaty).    

Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował, że do Rady Gminy wpłynęło 17 pism: 

1. Stanowisko Rady Gminy Jaktorów w sprawie utrzymania wsparcia z funduszy Unii Europejskiej 

dla regionu NUTS 2- warszawskiego stołecznego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2021-2027 i zgłoszenia uwag do projektu 

Umowy Partnerstwa dla realizacji polityki spójności 2021-2027 w Polsce.  

2. Stanowisko Rady Powiatu Piaseczyńskiego w sprawie uwag do projektu Umowy Partnerstwa 

dla realizacji polityki spójności 2021-20277 w Polsce. 

3. Stanowisko Rady Miejskiej w Bieżuniu w sprawie zachowania integralności Województwa 

Mazowieckiego.  

4. Pismo Tęczowej Wiosny w sprawie przyjęcia załączonej uchwały solidarności z osobami LGBT+. 

5. Stanowisko Rady Okręgu Warszawskiego Lewicy Razem dotyczącego podziału województwa 

mazowieckiego NR ROW-2020-07-28.  

6. Pismo Radnej Agaty Kicior, Sołtys Moniki Szymańskiej oraz Prezesa OSP Kosów w sprawie 

wykonania na działce (obok świetlicy) obelisku lub kamienia z tablicą upamiętniającą 

zamordowanych w zbrodni Katyńskiej – Stefana Czarnieckiego oraz Jakuba Dygasa. 

7. Pismo Radnej Agaty Kicior, Prezesa OSP Kosów w sprawie modernizacji świetlicy wiejskiej przy 

OSP Kosów – poprzez wymianę źródeł ciepła.  

8. Wniosek mieszkańca Kotarwic w sprawie rozbudowy sieci wodociągowej w miejscowości 

Kowalówka.  

9. Pismo OSP Ruda Mała- dotyczy cieknącego dachu w budynku OSP Ruda Mała. 

10. Opinia RIO w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kowala sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za rok 2020. 

11. Stanowisko Rady Gminy Stoczek w sprawie zmiany przepisów dotyczących projektowania  

i budowy kanałów technologicznych przy drogach gminnych. 
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12. Apel Rady Miejskiej w Pilawie w sprawie zmiany przepisów dotyczących projektowania i 

budowy kanałów technologicznych przy drogach gminnych. 

13. Uchwała Rady Miasta i Gminy Sanniki w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego 

finansowania oświaty. 

14. Stanowisko Rady Miasta Zielonka w sprawie finansowania oświaty. 

15. Pismo Stowarzyszenia Centrum Informacji o Zdrowiu DOBROSTAN- dotyczy wyrażenia 

sprzeciwu ratyfikacji umowy międzynarodowej o zwiększeniu zasobów własnych UE i izby 

parlamentu. 

16. Pismo Pana Artura Grali w sprawie nagrania z dnia 26.02.2021 r. 

17. Pismo Urzędu Statystycznego do Radnych i Sołtysów Gminy Kowala w  sprawie włączenia się 

w popularyzacje idei spisu, poprzez przekazywanie swoim mieszkańcom bieżących informacji.       

Ad. 6. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2020 rok. 

Pani Ewelina Strychalska – Zastępca Kierownika GOPS w Kowali poinformowała, że Ocena zasobów 

pomocy społecznej jest dokumentem, na którym GOPS bazuje. Ten dokument powstaje co roku, na 

bazie specjalnego systemu, który nazywa się Centralna Aplikacja Systemowa, gdzie dane są 

wprowadzane. Ocena zasobów społecznych zawiera dane demograficzne, dane osób 

korzystających z pomocy, kartę jednostki finansowania aktywność projektową.  Według staniu na 

31 grudnia 2020 roku liczba ludności gminy Kowala wynosiła 11 999 osób w porównaniu do roku 

ubiegłego zwiększyła się ona o 46 osób, co stanowi 7,9 % ludności powiatu. Liczba osób 

bezrobotnych zarejestrowanych w urzędzie pracy wynosi 740 osób  w tym 51 % stanowiły kobiety, 

49 % mężczyźni.  Osób korzystających z pomocy społecznej jest 364 to stanowi 3 % ogółu wszystkich 

mieszkańców naszej gminy. W Gminie Kowala najczęściej występującymi przyczynami trudnej 

sytuacji jest niepełnosprawność, bezrobocie, długotrwała choroba, potrzeba ochrony 

macierzyństwa, bezradność opiekuńczo-wychowawcza. Wzrosła liczba osób w stosunku do 

poprzedniego roku, które miały możliwość skorzystania ze wsparcia specjalistycznego, dzięki 

projektom unijnym, a tym samym zwiększyła się liczba osób których ośrodek objął pracą socjalną. 

Z zakresu świadczeń rodzinnych obserwuje się, że rodzin które mają prawo do zasiłku rodzinnego 

jest mniej natomiast cały czas wzrasta liczba osób mająca prawo do świadczeń wychowawczych, 

świadczenia alimentacyjne są na podobnym poziomie. 

Ośrodek Pomocy Społecznej również realizuje projekty ogłaszane przez Ministerstwo Rodziny  

i Polityki Społecznej oraz w programach osłonowych. W 2020 roku wszystkich programów  

i projektów w których ośrodek wziął udział było 6. Jeden projekt skierowany był do osób długotrwale 

bezrobotnych, drugie szkolenie było do kadr ośrodka- dokładnie chodziło o zmiany organizacyjne pracy 

(program asystent, program dożywiania, opieki nad osobami 75+ oraz program wspierania seniora). 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał, że 3 % pomocy na tle innych gmin to jest dużo czy mało.  
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Pani Ewelina Strychalska poinformowała, że niestety GOPS w Kowali nie posiada takich statystyk oraz 

w ocenie również nie ma takiej informacji.    

 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zarządził przerwę.   

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie powołanie Komisji Statutowej. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował, że Radni muszą spośród swojego grona wybrać 5 

osób, aby mogły wprowadzić zmiany w Statucie Gminy Kowala. Wprowadzenie zmian jest 

spowodowane tym, że zmienia się nazwa miejscowości Kowala na Kowala Stępocina. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zaproponował Radną Krystynę Grzyb – Radna wyraziła zgodę. 

Radny Krzysztof Farbiś zaproponował Radną Jolantę Suligowską- Radna wyraziła zgodę. 

Radny Paweł Lis zaproponował Radną Agatę Kicior - Radna wyraziła zgodę. 

Radna Barbara Kołodziejczyk zaproponowała Radnego Jana Fryszkowskiego – Radny wyraził zgodę. 

Radna Jolanta Suligowska zaproponowała Radnego Marcina Jakubiaka – Radny nie wyraził zgody. 

Radna Barbara Kołodziejczyk zaproponowała Radnego Pawła Lisa – Radny nie wyraził zgody. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał czy z któryś z Radnych wyraża chęć bycia w Komisji 

Statutowej? Przewodniczący poinformował, że Komisja może działać w czteroosobowym składzie.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że w styczniu została uchwalona uchwała w sprawie nadania 

nazwy ulicy w miejscowości Kowala-Stępocina, również w styczniu było wydane Zarządzenie  

w sprawie stosowania prawidłowej nazwy miejscowości Kowala- Stępocina, zgodnie z urzędowym 

wykazem nazw miejscowości. Od 1 czerwca będą już obowiązywały nowe adresy (będzie nadana 

nazwa ulicy i nadany zostanie nowy numer). Wszystkie informacje będą na bieżąco publikowane na 

stronie urzędu gminy. Pan Wójt poinformował, że Gmina zostaje jako Kowala, a nazwa miejscowości 

bedzie Kowala-Stępocina.    

 Wójt Dariusz Bulski wprowadził autopoprawkę do uchwały w § 3 wkradł się błąd pisarski w słowie: 

jest „projketu” ,a powinno być „projektu”.   

Radna Jolanta Suligowska zaproponowała Radnego Jana Malmona do Komisji statutowej, Radny 

Jam Malmon nie wyraził zgody.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak odczytał nazwiska Radnych oraz poprosił o wybranie spośród 

swojego grona Przewodniczącego Komisji.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał o przedstawienie wyboru Przewodniczącego Komisji. 

Radna Krystyna Grzyb poinformowała, że Przewodniczącą Komisji Statutowej została wybrana Radna 

Jolanta Suligowska. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał Radnej Jolanty Suligowskiej czy wyraża zgodę na bycie 

Przewodniczącą Komisji. 

Radna Jolanta Suligowska poinformowała, że wyraża zgodę. 
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Wybór Komisji Statutowej: 

1. Radna Krystyna Grzyb- członek Komisji; 
2. Radna Jolanta Suligowska – Przewodnicząca Komisji; 
3. Radna Agata Kicior – członek Komisji; 

4. Radny Jan Fryszkowski – członek Komisji. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak odczytał projekt uchwały w sprawie powołanie Komisji Statutowej 

wraz z nazwiskami Radnych zgłoszonych do Komisji. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. 

Rada Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. Uchwała Nr 

XXXI.232.2021. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Przewodnicząca Komisji Barbra Kołodziejczyk poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 12 kwietnia 

2021 roku, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrywała skierowaną do Komisji petycję z dnia 10 

lutego 2021 roku w sprawie przeprowadzenia referendum ludowego. Wnioskodawczyni tej petycji 

zwróciła uwagę na to, iż kodeks wyborczy przewiduje możliwość indywidualnego kandydowania na 

posła, co w sposób oczywisty narusza Polską Konstytucje. Petycja została uznana za bezzasadna 

ponieważ Rada Gminy nie ma możliwości wpłynięcia na nowy Kodeks Wyborczy, to prawo ma 

wyłącznie Sejm. W uzasadnieniu uchwały czytamy,  że petycja nie zasługuje na uwzględnienie ponieważ 

w obowiązującym porządku prawnym brak jest instytucji referendum ludowego. Ustawodawca, 

zgodnie z obowiązującymi przepisami dopuszcza aktualnie możliwość przeprowadzenia dwóch typów 

referendum- referendum ogólnokrajowego- do którego przeprowadzenia jest właściwy Sejm albo 

Prezydent oraz referendum lokalnego o którym decydują członkowie wspólnoty samorządowej.       

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji. Rada 

Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. Uchwała Nr 

XXXI.233.2021. 

  

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Przewodnicząca Komisji Barbra Kołodziejczyk poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 12 kwietnia 

2021 roku, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrywała skierowaną do Komisji petycję z dnia  

4 marca 2021 roku w sprawie poparcia Rządu Tymczasowej rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego 

Komitetu Konstytucyjnego. W tej petycji wnioskodawca zwraca uwagę na to, że członkowie 

tymczasowej rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego apelują do tutejszej 

Rady o poparcie warunkowo tymczasowej rady Stanu jako organ czuwający nad Polska Racją Stanu  

i reprezentujący suwerena naród Polski. Po konsultacjach z Panią Mecenas Komisja stwierdziła, iż 

petycja jest bezzasadna ponieważ do Rady gminy należą wszystkie sprawy pozostające w zakresie 

działania Gminy, o ile ustawy nie stanowią inaczej. Wybór Prezydenta  RP, zgodnie z art. 127 Konstytucji 
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RP to kompetencja Narodu- jest on wybierany w wyborach powszechnych, równych i bezpośrednich w 

głosowaniu tajnym. Władzę ustawodawcy w RP sprawuje Sejm i Senat. Wybory do Sejmu i Senatu są 

powszechne, bezpośrednie i odbywają się w głosowaniu tajnym. Komisja zdecydowała, że petycja jest 

bezzasadna.      

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji. Rada 

Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. Uchwała Nr 

XXXI.234.2021. 

  

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie powołanie Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że chodzi o powołanie Komisji Mienia Komunalnego do 

przeprowadzenia inwentaryzacji mienia stanowiącego własność Skarbu Państwa, podlegającego 

komunalizacji na rzecz Gminy Kowala. Dokładnie o chodzi o działki w Trablicach  przy przejazdach 

kolejowych. Gmina niestety nie zasiedziała tych dróg na własność, dlatego sąd przyznał własność 

Skarbu Państwa, aby gmina mogła przejąć te działki potrzebna jest komisja inwentaryzacyjna. Komisja 

inwentaryzacyjna powołana jest w celu przeprowadzenia wszelkich czynności związanych z 

komunalizacją mienia na rzecz Gminy Kowala, w tym wytypowania listy działek ewidencyjnych 

przewidzianych do objęcia procedurą, sporządzenia spisów inwentaryzacyjnych, sporządzenia kart 

inwentaryzacyjnych oraz weryfikacji dokumentacji stwierdzającej prawo własności do nieruchomości.    

Radny Marcin Jakubiak zapytał czy to chodzi o działki przy torach kolejowych? 

Wójt Dariusz Bulski potwierdził, że tak.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że są to wszystkie działki drogowe, które były ostatnio 

procesowane w sądzie. Część Trablic dawnego Pelagiowa były własnością Kolonii Niemieckiej, a później 

stały się własnością Skarbu Państwa. Najpierw Gmina musi zrobić inwentaryzacje, a później złożyć 

wniosek do Wojewody celem ustanowienia mienia komunalnego na rzecz Gminy Kowala.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie powołanie Komisji 

Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego. Rada Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – 

głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXXI.235.2021. 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kowala oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 

1080/54 położona w obrębie Kosów Większy, gm. Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że projekt uchwały zakłada ustanowienie służebności  przesyłu 

polegającej na budowie dwóch linii kablowych niskiego napięcia o długości 7 m i szerokości pasa 

służebności 1 metr na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kowala na rzecz PGE Dystrybucja 

S.A w Lublinie na czas nieoznaczony, za wynagrodzeniem ustalonym przez rzeczoznawcę majątkowego. 

Dzięki temu nasi mieszkańcy będą mieli doprowadzoną energie do nieruchomości.   
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Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kowala oznaczonej 

w ewidencji gruntów jako działka nr 1080/54 położona w obrębie Kosów Większy, gm. Kowala na rzecz 

PGE Dystrybucja S.A. Rada Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów 

wstrzymujących. Uchwała Nr XXXI.236.2021. 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kowala oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 

507/4 położona w obrębie Trablice, gm. Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że projekt tej uchwały jest podobny do poprzedniej. W tym 

przypadku chodzi o miejscowość Trablice ustanowienie służebności polega na  budowie dwóch linii 

kablowych niskiego napięcia o długości 14 m i szerokości pasa służebności 1 metr na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Kowala, na rzecz PGE Dystrybucja S.A w Lublinie na czas nieoznaczony, za 

wynagrodzeniem ustalonym przez rzeczoznawcę majątkowego.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kowala oznaczonej 

w ewidencji gruntów jako działka nr 507/4 położona w obrębie Trablice, gm. Kowala na rzecz PGE 

Dystrybucja S.A. Rada Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr XXXI.237.2021. 

 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIII.162.2020 Rady Gminy Kowala z dnia 8 

września 2020 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że w deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi – wkradł się błąd w załączniku nr 1 część: „G1. Dane dotyczące częściowego zwolnienia 

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (należy wypełnić w przypadku Zaznaczenia w 

części F poz.38)”, a powinno być „G1. Dane dotyczące częściowego zwolnienia z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi (należy wypełnić w przypadku Zaznaczenia w części F poz.40) 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr 

XXIII.162.2020 Rady Gminy Kowala z dnia 8 września 2020 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz 

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. Rada Gminy 

głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXXI.238.2021. 

 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Błonie. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że w poprzedniej kadencji Radni przyjmowali Studium 

Zagospodarowania Przestrzennego, ta uchwała nadal obowiązuje jednak musimy nanieść niewielkie 



10 

zmiany, dzięki którym nasi mieszkańcy będą mogli rozpocząć nowe inwestycje na swoich 

nieruchomościach. W wprowadzaniu tych zmian pomagają nam urbaniści.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że przygotowane jest na dzisiejszą sesję pięć uchwał 

dotyczących częściowych zmian w danych miejscowościach: Błonie, Huta Mazowszańska, Kosów 

Większy, Trablice, Zabierzów. Szósta uchwała dotyczy zmian w miejscowości Huta Mazowszańska, 

Mazowszany, Kotarwice, gdzie mamy sprawę w sądzie. Dlaczego te miejscowości, a dlatego że po 

wcześniejszych ustaleniach o te tereny najbardziej proszą nasi mieszkańcy. Wyłączamy pozycje leśne z 

planu zagospodarowania przestrzennego, aby dalej nie blokować mieszkańcom działek. Lasy dzięki 

temu zostają bardziej chronione co w przyszłości zniweluje hałas i uciążliwość przy trasie S-12.    

Radny Paweł Lis zapytał jaki jest szacowany termin częściowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że po podjęciu uchwały rozpoczną się ogłoszenia i będzie 

to przygotowane w przyszłym roku.  

Radny Paweł Lis zapytał kiedy będzie zrobiona pozostała część Trablic, czy reszta już będzie robiona w 

całości.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że  na pewno reszta Trablic nie będzie robiona w całości,  

a to już było wyjaśniane wcześniej (różne klasy ziemi, wyłączyć należy lasy itp.) Trablice są bardzo 

skomplikowana miejscowością,  wymagają dużo czasu. Dlatego jest robiony plan małymi etapami. 

Radny Paweł Lis przypomniał, że w Trablicach jest miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, 

który został przyjęty w 2010 roku, czy on jest dla tej części która nie jest objęta tym zakresem, czy 

obowiązujące będzie to studium. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że studium jest przyjęte po to żeby zaktualizować i nawrócić 

nowe kierunki rozwoju gminy, po uwzględnieniu pewnych zmian które są wokół nas np. koleje, nowe 

drogi cały układ radomski. Miejscowy plan nadal obowiązuje, gmina tylko chce otworzyć drugi front 

czyli zrobić ulicówkę. Nie można w gminie zrobić tak, że zrobimy tylko zabudowę mieszkalną, ponieważ 

w takiej sytuacji nie można byłoby budować budynków związanych z gospodarstwem rolnym.      

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Błonie. Rada Gminy 

głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXXI.239.2021. 

 

Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Huta Mazowszańska. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że sytuacja jest podobna do poprzedniej uchwały, wszystkie zmiany 

są naniesione na złączniku do projektu uchwały. Na mapie są zaznaczone obszary, gdzie najistotniejsze 

będą naniesione zmiany o których wcześniej wspominał Kierownik Markiewicz.  
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Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że jak już wcześniej wspominał, żeby mogli mieszkańcy 

mogli budować nowe budynki, to gmina musi oddzielić działki budowlane od działek leśnych, co robi 

się właśnie tylko na podstawie miejscowego planu zagospodarowania.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Błonie. Rada Gminy 

głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXXI.240.2021. 

 

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Kosów Większy. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że uchwała podobna do poprzednich uchwał, tylko chodzi o inną 

miejscowość. Granice zmian są zaznaczone na mapie.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że jeśli chodzi o Kosów miejscowy plan jest zrobiony na 

działkach, gdzie właścicielem jest Gmina Kowala. W przyszłości gmina chce przygotować te działki pod 

sprzedaż ponieważ duże zainteresowanie tymi działkami.    

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Kosów Większy. Rada 

Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. Uchwała Nr 

XXXI.241.2021 

 

Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Trablice. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że projekt uchwały jest podobny do poprzednich uchwał, tylko teraz 

chodzi o miejscowość Trablice. Część Trablic, która jest brana pod uwagę jest zaznaczona na mapie.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że przedstawiona część Trablic na załączniku jest brana pod 

uwagę ponieważ gmina chce uporządkować cały układ drogowy i ten teren jest kluczowy do 

nanoszenia dalszych zmian.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Trablice. Rada Gminy 

głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXXI.242.2021 

 

Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Zabierzów. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że przystąpienie do częściowego miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Zabierzów jest przedstawiony na załączniku do uchwały. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował,  że w miejscowości Zabierzów jest problem taki, że jest tam 

klasa III ziemi, gmina musi ją wyłączyć, aby mieszkańcy mogli się budować na tych działkach. A można 

to zrobić na bazie miejscowego planu przestrzennego.   
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Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Zabierzów. Rada Gminy 

głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXXI.243.2021 

 

Ad.19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Huta Mazowszańska, Mazowszany, 

Kotarwice. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że jest to zmiana do uchwały, która Radni podejmowali 29 grudnia 

2020 roku – w sprawie przystąpienia do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

wsi Huta Mazowszańska, Mazowszany, Kotarwice. Jak widać na załączniku te zmiany są podzielone na 

część A i część B.    

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że już jest tworzony miejscowy plan na podstawie tej 

uchwały, która była podejmowana w grudniu, urząd jest już po wstępnych uzgodnieniach, ocenie 

komisji urbanistycznej. Jak już wcześniej było wspomniane Pan Wójt ma podpisaną ugodę w Sądzie, że 

do końca roku te zmiany będą wprowadzone.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę zmieniającej uchwałę w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Huta 

Mazowszańska, Mazowszany, Kotarwice. Rada Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – 

głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXXI.244.2021 

 

Ad.20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu garażu z 

dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że umowa najmu garażu położonego na posesji Kowala 105A 

wygasa z dniem 20 lutego 2020 roku. Wójt gminy Kowala zamierza zawrzeć kolejną umowę na czas 

oznaczony do 3 lat z dotychczasowym najemcą garażu. Wynajmowane pomieszczenie garażowe będzie 

używane zgodnie z postanowieniami zawartej umowy najmu. Pismem z dnia 4 marca 2021 roku 

najemca zwrócił się do Wójta Gminy kowala o przedłużenie umowy najmu garażu. Te garaże 

wynajmują osoby, które zamieszkują wynajmowane mieszkania nad ośrodkiem zdrowia w Kowali. Aby 

móc po raz kolejny z tymi osobami podpisać umowę najmu jest niezbędna zgoda Rady Gminy.       

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy najmu garażu z dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat. Rada 

Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. Uchwała Nr 

XXXI.245.2021 

 

Ad.21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu garażu z 

dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że jest to podobna uchwała do poprzedniej. Dokładnie chodzi  

o innego najemcę, a garaż znajduje się na posesji Kowala 105. Pan Wójt poprosił o przegłosowanie 

uchwały.   
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 Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy najmu garażu z dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat. Rada 

Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących. Uchwała Nr 

XXXI.246.2021 

 

Ad.22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kowala na 2021 rok. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że zmiany budżetowe nie są bardzo istotne, ale idą w kierunku 

dalszej działalności całego urzędu gminy i wszystkich jednostek. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 

205 600,00 zł wynika z: 

-zwiększenia dochodów z tytułu zwrotów wypłaconych świadczeń z funduszu alimentacyjnego w 

kwocie 15 000,00 zł, 

- wprowadzenia dotacji z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach Mazowieckiego 

Instrumentu Wsparcia Ochrony Powietrza i Mikroklimatu na dofinansowanie zadania pn. Pomiary 

składu dymu z kominów za pomocą drona wraz z obsługą i odczytem w czasie rzeczywistym na terenie 

gminy Kowala w kwocie 10 000,00 zł, 

-zwiększenie planu wpływów za pobór wody na podstawie wykonania dochodów za rok ubiegły w 

kwocie 180 600,00 zł, 

-zwiększenie planu wydatków o kwotę 205 600,00 zł składa się z: 

- zwiększenia planu wydatków bieżących o kwotę 173 600,00 zł, 

Zwiększenia planu wydatków majątkowych o kwotę 32 000,00 zł,  

Zmiany planu wydatków bieżących wynikają z potrzeb występujących w toku realizacji budżetu. 

Wprowadzono zadanie majątkowe pn. Zakup i montaż pompy głębinowej na ujęciu wody w Dąbrówka 

Zabłotnia (przy torach) oraz zmiany w załączniku przedsięwzięć z Funduszu Sołeckiego. W wyniku 

wprowadzonych zmian wynik budżetu, przychody, rozchody nie ulegają zmianie.  

Odnośnie WPF na lata 2021-2024 współpracuje z bieżącym budżetem, nie ma w nim zmienionych 

istotnych rzeczy. Obecnie są realizowane wszystkie zadania na bieżąco.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany Uchwały 

Budżetowej Gminy Kowala na 2021 rok. Rada Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – 

głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXXI.247.2021 

 

Ad.23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2024.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że w WPF jak już było wspomniane nie ma istotnych zmian, zadania 

które są wpisane wcześniej - pozostają. Nic innego nie zostało wprowadzone ponieważ na dzień 

dzisiejszy nie ma potrzeby.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2021-2024. Rada Gminy głosowała: 15 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – 

głosów wstrzymujących. Uchwała Nr XXXI.248.2021. 
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Ad.24. Sprawy różne. 

Głos zabrał Pan Kamil Lipiński – wyjaśnił jakie zaszły zmiany odnośnie transmisji Sesji rady Gminy 

Kowala.  

Radna Agata Kicior przypomniała o obchodzonej niedawno kolejnej rocznicy Zbrodni katyńskiej. Jak 

wiemy wcześniej zabraniano o niej mówić, pamięć o ofiarach zbrodni przechowywano w rodzinach. 

Obecnie jesteśmy na takim etapie historii, że możemy mówić o przeszłości, na podstawie tego powstała 

broszura w ilości 1000 egzemplarzy pn.: „Gdy zajdzie potrzeba, gdy zechce tak los… Katyńczycy Kowali” 

Radna Kicior poinformowała, jak można otrzymać taka broszurę do przeczytania.    

Radna poinformowała, że wcześniej już Pan Wójt oraz Pan Przewodniczący wspomnieli  

o uroczystości jaka się odbyła w miejscowości Kowala 11 kwietnia 2021 roku, a dokładnie na tej 

uroczystości zostali upamiętnieni ofiary Zbrodni Katyńskiej Stefan Czarnecki i Jakub Dygas. Radna 

serdecznie podziękowała Panu Wójtowi za współprace przy organizacji. Na pewno ta uroczystość była 

ważna dla mieszkańców Kosowa jak i rodzin wymienionych ofiar Katynia. Radna Kicior ma nadzieje, że 

to nie jest koniec mowy o ofiarach Zbrodni Katyńskiej, ponieważ 18 marca tego roku odbyło się 

spotkanie w urzędzie gminy  na które zaproszeni byli goście: Pan Marcin Krzysztofik – Dyrektor IPN w 

Lublinie, Pan Prof. Marek Wierzbicki – Dyrektor Biura Badań Historycznych w Warszawie, Pan 

Waldemar Trelka- Starosta Radomski, Pani Sołtys Monika Romanowska, Pan Andrzej Szczyrk – 

Przedstawiciel Rady Sołeckiej w Kosowie, Pan Marek Goliński – Komendant OSP w Kosowie, Pan Radny 

Jarosław Słomka, Pan Wójt Gminy Kowala Dariusz Bulski, Pani Alina Szczęśniak- Sekretarz Gminy 

Kowala, Radna Agata Kicior- jako organizator spotkania. Na tym spotkaniu wyraziliśmy prośbę 

skierowaną do  Pana Wójta o to, aby w miejscowości Kosów postawić pomnik upamiętniającą Zbrodnie 

Katyńską. Radna poprosiła Pana Wójta o odpowiedź w tej sprawie, ponieważ mieszkańcy Kosowa 

czekają na nią z niecierpliwością. OSP z Kosowa zadeklarowało, że będą patronem tego miejsca. Były 

również deklaracje ze strony IPN, że zasponsorują tablice upamiętniającą Katyczyków. Pan Starosta 

zadeklarował współprace w finansowaniu tego miejsca i również mieszkańcy zadeklarowali swoje 

wsparcie.  Radna poprosiła Pana Wójta o przychylenie się do składanej. Już został ustalony wstępnie 

termin upamiętnienia: 17 września 2021 roku (dzień agresji Związku Radzieckiego na Polskę). 

Radna Agata Kicior podziękowała wszystkim biorącym udział w akcji „Czyścioch” w dniu 24 kwietnia  

w Kosowie. Również podziękowała wszystkim sponsorom, którzy podarowali gadżety dla dzieci oraz 

poczęstunek dla osób biorących udział  akcji.   

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że jest cały czas dyskusja (na Komisjach Rady , na Sesji oraz było 

organizowane spotkanie w urzędzie) na temat powstania pomnika w Kosowie. Radna Agata Kicior 

wstępnie przedstawiła koncepcje pomnika, ale decyzje o powstaniu pomnika w Kosowie podejmą 

Radni przyjmując uchwałę.  
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Radna Agata Kicior uważa, że miejsca pamięci na terenie naszej gminy istnieją, jeśli Radni maja jakieś 

pytania czy chcieliby zobaczyć w którym miejscu ma powstać pomnik, to Radna zaprasza do Kosowa- 

chętnie udzieli informacji na ten temat.  

Sołtys Robert Nowak zapytał czy wnioski wypełniane dla rolników są odpłatnie w naszej gminie? 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że tak pomoc w wypełnianiu wniosków dla rolników jest w tym roku 

odpłatna. Inaczej było w poprzednich latach, ale należy pamiętać, że nie było epidemii.  Osoba w tym 

roku która wypełnia wnioski jest delegowana z Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Radomiu. Pomoc 

odpłatna jest nie tylko w naszej gminie, ale również w innych gminach. 

Radny Jarosław Słomka poinformował, że płatność jest 40 zł. 

Wójt Dariusz Bulski zapytał, czy jest to za wniosek czy za działkę? Oczywiście nikt na przymus nie musi 

korzystać z pomocy pracownika ODR-u.  

Radny Jarosław Słomka poinformował, ze raczej za działkę, ale nie jest pewny. 

Sołtys Robert Nowak poinformował, aby gmina poinformowała mieszkańców jaki jest koszt 

wypełnienia takiego wniosku- czy to jest opłata za wniosek czy za działkę. 

Radny Jan Fryszkowski zapytał Radnego Słomkę czy na pewno to jest 40 zł od działki?  

Radny Jarosław Słomka poinformował, że nie jest pewny. 

Radny Jan Fryszkowski uważa, że nie należy podawać niepewnych informacji.  Kwota 40 zł od działki to 

jest kosmiczna suma. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że gmina nie będzie miała żadnych korzyści finansowych z tytułu 

wypełnianych wniosków. Wpłaty od rolników idą bezpośrednio do ODR-u.  

Sołtys Robert Nowak poruszył temat Budżetu Gminy, sołtys uważa, że nie można zwiększyć kwoty na 

Fundusz Sołecki (przykład podał miejscowość Ludwinów). 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że kwoty na Fundusz Sołecki nie zwiększono ponieważ jest ona 

zapisana w Uchwale Budżetowej, ale Rada Sołecka może przesunąć te pieniądze i zmienić dwa zadania 

na jedno tak jak się stało w miejscowości Ludwinów. Mimo, że wnioski składa się do końca września 

np. 2020 to zmiany można wprowadzać w nowym roku budżetowym. 

Radny Paweł Lis poinformował, że została opracowana koncepcja budowy chodnika z Trablic do 

Radomia przez PZD. Radny zapytał czy nasza gmina dysponuje tą koncepcją? 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że niestety nie widział tej koncepcji podobnie jak Kierownik Piotr 

Markiewicz.  

Radna Jolanta Pszczoła zapytała czy jest już jakieś rozstrzygniecie od Dyrektora MZDiK w sprawie 

przystanku. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że niestety urząd nie otrzymał żadnej odpowiedzi. 

Radna Agata Kicior zapytała kiedy rozpocznie się budowa oświetlenia na przejściu przy drodze E- 7. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że wkrótce będą rozpoczęte procedury, dokładny termin 

ciężko jest podać. Urząd ma już przygotowane wszystkie pozwolenia, ale obecnie priorytetem było 
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przygotowanie dokumentacji na kanalizacje, cały czas są prowadzone remonty dróg itp. Następną 

wykonaną inwestycją po remontach dróg będzie oświetlenie w Kosowie. 

Radna Agata Kicior poinformowała, że na tej drodze zginęło już wiele osób, cały czas radna pisze 

wnioski  do urzędu, dzwoni do Zarządu Dróg z zapytaniem kiedy zostaną umieszczone znaki, ale na 

razie nadal w tej sprawie się nic nie dzieje. Radna ma nadzieję, że jak najszybciej inwestycja zostanie 

zrealizowana, tym bardziej, że już są wszystkie potrzebne pozwolenia. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że proce zostaną wykonane jak najszybciej. Przy E-7 będą wykonane 

dwie inwestycje (przejście w Kosowie oraz w Kończycach-Kolonii). 

Radny Jan Malmon przypomniał, że na Komisji Pan Wójt powiedział, że ma przyjechać przedstawiciel z 

gazociągu. Radny zapytał czy zostały przestawione już jakieś konkiety. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że przedstawiciel gazowni zadeklarował, że przyjedzie na najbliższą 

sesje Rady Gminy, aby przedstawić konkretne plany dotyczące budowy sieci gazociągowej.  

Radny Jarosław Słomka zapytał czy już równiarki równają drogi gruntowe na terenie gminy Kowala.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że umowy z wykonawcą są przygotowane, czekamy tylko na 

sprzyjającą pogodę. Na pewno równiarki wyjadą po weekendzie majowym.    

       

Ad.25. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zamknął XXXI.2021 sesję Rady Gminy (godz. 12.00). 

 

Protokołowała: Aldona Osińska. 
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